

# Das Kosovo-Gutachten des IGH vom 22. Juli 2010

Peter Hilpold



**Action Code:**  
**50025**  
**25% Discount**  
Valid till 31.12.2012

- October 2011
- ISBN 978 90 04 20482 9
- *Hardback* (xii, 320 pp.)
- List price EUR 121.- / US\$ 166.-

The ICJ Opinion on Kosovo was much awaited both in politics and in academic literature as it was expected to contain not only a decisive verdict on a long-lasting controversy on the Balkans but also a ground-breaking stock-taking on many pivotal questions of international law. The Opinion handed down by the ICJ on 22 July 2010 immediately gave rise to intense discussions that made broad reference to issues such as self-determination, secession, state sovereignty, state recognition and the constitutionalization of the international law order. Based on one of the first major international conference on this subject, this book contains contributions by the international law experts who gathered at the University of Innsbruck (Austria) to discuss this subject.

Peter Hilpold, Professor for International Law, European Law and Public Comparative Law at the University of Innsbruck. He is the author of over 150 publications in the fields mentioned. He is a co-editor of the journal "Europa Ethnica" and in the board of several law journals.

Das Kosovo-Gutachten des IGH wurde in Praxis und Literatur mit Spannung erwartet, da man sich davon nicht nur die Klärung einer langandauernden Kontroverse auf dem Balkan erwartet hat, sondern auch eine Bestandsaufnahme zu zentralen Fragestellungen des Völkerrechts. Das Gutachten vom 22. Juli 2010 hat zu intensiven Diskussionen geführt, die umfassend auf völkerrechtliche Themen wie Selbstbestimmung, Sezession, staatliche Souveränität, Anerkennung von Staaten und die Konstitutionalisierung der Völkerrechtsordnung Bezug nahmen. Dieser Band vereint eine Reihe von Beiträgen von Experten des internationalen Rechts, die - ausgehend von einer der ersten internationalen Tagungen zu diesem Thema an der Universität Innsbruck - diese Thematik von verschiedensten Perspektiven beleuchten.

Peter Hilpold, Professor für Völkerrecht, Europarecht und Vergleichendes Öffentliches Recht an der Universität Innsbruck und Autor von über 150 Publikationen in den erwähnten Sachgebieten. Er ist Mitherausgeber der Zeitschrift „Europa Ethnica“ und Mitarbeiter mehrerer juristischer Fachzeitschriften.



BRILL

## Order Form

Yes, I'd like to order

### Das Kosovo-Gutachten des IGH vom 22. Juli 2010

Peter Hilpold

- October 2011
- ISBN 978 90 04 20482 9
- *Hardback* (xii, 320 pp.)
- List price EUR 121.- / US\$ 166.-

#### Table of Contents

1. Das Kosovo-Gutachten vom 22. Juli 2010: historische, politische und rechtliche Voraussetzungen, *Peter Hilpold*
2. Die Anerkennung von Neustaaten  
– Die vorzeitige Anerkennung, *Christian Tomuschat*
3. Die Sezession im Völkerrecht – Erfordert das Kosovo-Gutachten des IGH eine Neubewertung dieses Instituts?, *Peter Hilpold*
4. Sezession, territoriale Integrität und die Rolle des Sicherheitsrates, *Stefan Oeter*
5. Die OSZE und der Kosovo, *Matthias Niedobitek*
6. The European Union and Kosovo in the Light of the Territorial Issue, *Isabel Lirola Delgado*
7. Grenzziehung als Instrument der Friedenssicherung  
– Von Palästina zum Kosovo und zurück, *Michael Bothe*
8. Decisions of the UN Security Council of Indefinite Duration:  
How to Define the Limits of Their Validity, *Andrea Gioia*
9. The Kosovo Opinion and Issues of International Responsibility, *Helmut Philipp Aust*
10. "You Say You'll Change the Constitution"  
– The ICJ and Non-state Entities in the Kosovo Advisory Opinion, *Andrea Gattini*
11. Das Kosovo-Gutachten und globaler Konstitutionalismus, *Anne Peters*
12. Struktur und Inhalt der Stellungnahmen von Österreichs  
im IGH-Gutachtenverfahren zu Kosovo, *Gerhard Hafner und Nadia Kalb*

Discount code: 50025 (please mention this code for discount)

Valid till 31.12.2012

Client no.	
First Name	M / F
Last Name	
Job Title	
Organization	
Address Home / Work	
City / State	Zip code
Country	
E-mail	
Telephone	Fax

Send me an invoice

Charge my credit card

Card no. Exp. date: /

CVC Code Credit card type

VAT no. | | | | | | | | | | | | | | | | | |

Signature

Subscribe to Brill's Electronic Bulletins and stay fully informed on new and forthcoming titles, news and special offers! Visit our website [brill.nl](http://brill.nl) and subscribe to the Electronic Bulletin(s) of your choice!

## Where to Order

Book Orders  
outside the Americas

BRILL  
c/o Turpin Distribution  
Stratton Business Park  
Pegasus Drive  
Biggleswade  
Bedfordshire SG1 8 8TQ  
United Kingdom  
T +44 (0) 1767 604-954  
F +44 (0) 1767 601-640  
[brill@turpin-distribution.com](mailto:brill@turpin-distribution.com)

Book Orders in the Americas

BRILL  
P.O. Box 605  
Herndon, VA 2017 2-0605  
USA  
T (800) 337-9255  
(toll free, US & Canada only)  
T +1 (703) 661 -15 85  
F +1 (703) 661 -15 01  
[brillmail@presswarehouse.com](mailto:brillmail@presswarehouse.com)

Or contact your Library Supplier

For General Order Information  
and Terms and Conditions  
please go to

[brill.nl](http://brill.nl)



BRILL